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摘要

国有资产是建立社会主义市场经济的物质基础。国有资产的快速递增是完善和发展社会主义市场经济的源泉和保障。但进入20世纪90年代以来，国有资产流失也呈快速递增态势。据有关部门统计，每年至少流失500-1000亿元。国有资产以如此惊人的速度流失，已经成了困扰国企改革与发展的一个日益严重的问题。因此，如何加强和完善对国有资产的监督，确保国有资产在产权制度改革中的保值增值，成为当前经济体制改革进程中所面临并要切实解决的一个大问题。国有资产监督又是一项极具艰巨性、挑战性、探索性的工作。特别是国有资产管理体制改革、国有企业改革取得突破性进展并向纵深发展的今天，国有资产监督工作面临新的挑战和探索。

本文通过对国有企业监事会法律制度理论基础的分析及对国有企业监事会制度历史沿革的了解，认识到现行的外派监事会制度是适合中国国情的，并探讨了外派监事会制度对我国国有资产监督体系的贡献及其还存在的一些问题，提出了而完善的国企业监事会制度的对策。
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Abstract

State-owned assets are to establish the material basis of the socialist market economy. The rapid increase of state-owned assets is to improve and develop the socialist market economy and security of the source. However, since the 90s of the 20th century, the state-owned assets was also rapidly increasing trend. According to statistics, at least the loss of 500-1,000 million per year. State-owned assets to the loss of such an alarming rate, has become a troubled state-owned enterprise reform and development of an increasingly serious problem. Therefore, how to strengthen and improve the state-owned assets supervision to ensure the reform of state-owned assets in the property increase in value as the current economic reform process and to effectively face a big problem to solve. State-owned Assets Supervision and it is a very arduous, challenging, exploratory work. State-owned Assets Management System, a breakthrough in the reform of state-owned enterprises to the in-depth development of today's state-owned assets supervision and explore new challenges. 
Based on the board of supervisors of state-owned enterprises theoretical basis of the legal system and the board of supervisors system of state-owned enterprises understanding of history, recognizing that the existing supervisory system is the assignment for the Chinese situation, and discusses the assignment of supervisory councils of state-owned assets supervision system in China contributions and there are still some problems, the country made the perfect corporate board of supervisors system response. 
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